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Protokół Nr ORN.0012.5.6.2016 

posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 18 października 2016 roku 
 

Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Karolina Kuskowska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz, 

 Mieszkańcy Olecka – J. i W. U.,  

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk  

powitał przybyłych na posiedzenie i przedstawił następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Prace nad nazewnictwem ulic i obiektów. 

2. Sprawy wniesione. 

3. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku posiedzenia komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

Do punktu 1 – Prace nad nazewnictwem ulic i obiektów. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk  

poinformował, że zgodnie z nowym statutem do zakresu działania Komisji Statutowej należy 

opiniowanie wniosków w sprawie nazewnictwa miejscowości i obiektów fizjograficznych, ulic, 

placów i innych obiektów będących w kompetencji Rady. W związku z powyższym proponuje 

ustalić tryb pracy w tym zakresie, czy komisja będzie się spotykać planowo czy doraźnie. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

uważa, że w przypadku trzech ulic czyli Bohaterów Białostocczyzny, Mereckiego i Armii 

Ludowej, które ewentualnie będą się kwalifikowały do zmiany nazwy należy zaczekać  

na stanowisko Instytutu Pamięci Narodowej, a następnie pracować nad tym tematem z udziałem 

ekspertów. Jeśli chodzi o ulice: Bohaterów Białostocczyzny i Mereckiego myśli,  

że przynajmniej jedna z tych nazw będzie kwalifikowała się do zmiany. Dlatego należy 

przygotować wykaz ulic na tzw. „Hamburgu”. Jeżeli okaże się, że trzeba zmienić nazwę którejś 

ulicy na tym terenie, to powinna zostać nadana nazwa pochodząca od nazwiska literata. 

Drugą sprawą są skwery, którym można nadać nazwy upamiętniające zasłużonych olecczan. 

Zaproponował, by wystąpić do mieszkańców z komunikatem, aby w określonym terminie  

np. do 15 listopada zgłaszali propozycje nadania skwerom nazw zasłużonych olecczan  

wraz z notką biograficzną i uzasadnieniem. W ten sposób komisja będzie miała materiał  

do pracy na posiedzeniu, które proponuje zwołać w drugiej połowie listopada. 

 

Członek Komisji – Kazimierz Edward Toczyłowski 

powiedział, że gdy wcześniej był radnym pilnował tego, by zachować jednolite nazewnictwo 

ulic na tzw. osiedlach muzyków czy pisarzy. Jest to pomocne dla mieszkańców, a także  

dla osób przyjezdnych w odszukaniu danej ulicy. 
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Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk  

poruszył sprawę nazwania centralnego placu w mieście i zaproponował, aby był to jeden  

z tematów pracy komisji. Być może należy zastanowić się nad przeprowadzeniem konsultacji  

w tym zakresie. 

Oznajmił, że jeżeli członkom komisji nasuną się inne tematy, mogą je przesyłać  

na skrzynkę mailową w terminie do 15 listopada. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

osobiście uważa, że nazwa centralnego placu w mieście powinna być całkowicie bezstronna.  

Taką nazwą jest np. „Rynek Miejski” lub nazwa odnosząca się do źródeł czyli pochodząca  

od założyciela miasta Albrechta Hohenzollerna. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zgodził się z radną. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk  

przedstawił do rozważenia nazwanie mostów, a przynajmniej tych na szlaku turystycznym. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

powiedział, że z tego, co się orientuje jest 7 mostów. Miasto przymierza się do budowy ścieżki 

wzdłuż rzeki Legi i nabrzeża jeziora i przy tej okazji można dyskutować z mieszkańcami,  

czy chcą nazwać mosty. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła, że posiedzenia będą odbywały się według planu. 

 

Komisja jednogłośnie zgłosiła następujące wnioski: 

 wystąpić do mieszkańców z komunikatem dotyczącym możliwości zgłaszania np. drogą 

mailową propozycji nazw skwerów i mostów i w tym zakresie podjąć współpracę z prasą 

lokalną. W komunikacie powinna znaleźć się informacja o rozpoczęciu prac nad 

nazewnictwem oraz, że proponowane przez mieszkańców nazwy powinny pochodzić  

od imion i nazwisk zasłużonych olecczan wraz z notką biograficzną i uzasadnieniem. 

Komisja wnioskuje, aby termin zgłoszeń ustalić na dzień 15 listopada i przekazać jej 

zebrany materiał. Wykorzystując również wcześniej zgłoszone propozycje nazw komisja 

będzie mogła odbyć posiedzenie w sprawie ich przypisania do skwerów i mostów czyli 

wypracowania materiału do przeprowadzenia konsultacji społecznych, 

 poinformować Komisję Statutową o stanowisku Instytutu Pamięci Narodowej w sprawie 

zmiany nazw ulic: Bohaterów Białostocczyzny, Mereckiego i Armii Ludowej, 

 przygotować wykaz ulic na tzw. „Hamburgu”. Jeżeli okaże się, że trzeba zmienić nazwę 

którejś ulicy na tym terenie, to powinna zostać nadana nazwa pochodząca od nazwiska 

literata. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk  

odczytał odpowiedź Burmistrza na wnioski komisji z dnia 13 września 2016 r. 

 

Innych spraw wniesionych nie było. 
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Komisja jednogłośnie zgłosiła następujący wniosek: 

ponownie wystąpić do Powiatowego Zarządu Dróg w Olecku z prośbą o sprawdzenie, czy 

istnieje możliwość takiego rozwiązania komunikacyjnego, aby wykonać przystanek 

komunikacji miejskiej przy szpitalu. Najbliższy przystanek znajduje się przy ul. 11 Listopada na 

wysokości cmentarza ewangelickiego. Przy ul. Gołdapskiej nie można wytyczyć przystanku, 

gdyż są linie ciągłe na jezdni. Zdaniem Komisji dobrym rozwiązaniem byłoby wytyczenie trasy 

autobusu komunikacji miejskiej ulicami Armii Krajowej, Sembrzyckiego, Czerwonego Krzyża 

– przystanek przy pływalni, Gdańska – przystanek. Wówczas mieszkańcy idąc z przystanku 

musieliby pokonać jedynie przejście dla pieszych przy ul. Gołdapskiej. Takie rozwiązanie 

bardzo pomogłoby ludziom starszym łatwiej dostać się do szpitala. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Wolne wnioski. 

 

Komisja jednogłośnie zgłosiła następujące wnioski: 

 wystąpić do Rady Powiatu z zapytaniem, czy prowadzi działania związane z nazwaniem 

szpitala w Olecku imieniem Władysława Rymszy, 

 w związku z tym, że Mazurski Dwór w Siejniku jest wpisany do rejestru zabytków 

Komisja wnioskuje, by postawić znak, który informuje turystów, iż w Siejniku znajduje 

się taki obiekt, 

 bardziej wyeksponować nazwy rond w Olecku: „Rondo Zesłańców Sybiru” i „Rondo 

Józefa Piłsudskiego” w sposób, który nie naruszy przepisów o bezpieczeństwie, 

 dokonać przeglądu tablic z nazwami ulic. Na niektórych tablicach godło jest już prawie 

niewidoczne. 

 

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

 

Na tym posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

 

            Protokołowała         Przewodniczący Komisji 

 

        Karolina Kuskowska                       Wojciech Leonarczyk 


